

TAX ALERT

КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

FEBRUARY 2014 / ФЕВРАЛЬ 2014

Amendments to Value Added Tax regulations

In accordance with the recently adopted Law of the KR #13 dated January 18, 2014 *On Changes and Amendments to the Tax Code of the Kyrgyz Republic* the right for offset of VAT input shall be granted to the taxpayer only if the goods, works and services received are actually paid in the form of bank transfer and/or by cash except for cases mentioned below (Art. 270).

VAT payers shall not be allowed to offset the VAT input for transactions on acquisition of goods, works and services provided on the territory of the Kyrgyz Republic if their value exceeds 300 thousand Kyrgyz Soms for the reporting period that have been paid in cash (Art. 271).

Registration of VAT payer shall be effective from the first day of the month following of the month when application for VAT registration has been filed with the tax authorities (Art. 229).

Law of the KR #230 dated December 31, 2013 includes hothouses (HS Code 9406 00310 0) to the list of the fixed assets exempt from VAT on their importation into the territory of the Kyrgyz Republic for the production purposes.

Non-deductible Social Contributions

Obligatory social contributions on revenues exempt from Personal Income Tax shall be considered as non-deductible for the Personal Income Tax purposes (Law of the KR #13 dated January 18, 2014).

Изменения норм, касающихся налога на добавленную стоимость

В соответствии с недавно принятым законом Кыргызской Республики №13 от 18 января 2014 г. «О внесении изменений и дополнений в Налоговый Кодекс Кыргызской Республики» право на зачет НДС по приобретенным материальным ресурсам предоставляется налогоплательщику при условии, если он произвел оплату за товары, работы и услуги в безналичной и/или наличной формах, за исключением случаев указанных ниже (Статья 270).

Плательщик НДС не имеет право на зачет НДС за материальные ресурсы, приобретенные на территории Кыргызской Республики, в случае если они были оплачены в наличной форме и их стоимость превышает 300 тысяч сомов (Статья 271).

Регистрация по НДС вступает в силу с первого числа месяца, следующего за месяцем подачи заявления о регистрации по НДС в налоговые органы (Статья 229).

Закон КР №230 от 31 декабря 2013 года включил теплицы (Код ТН ВЭД 9406 00310 0) в перечень основных средств, чей импорт на территорию Кыргызской Республики в производственных целях освобожден от уплаты НДС.

Невычитаемые отчисления в Социальный Фонд

Обязательные отчисления по социальному страхованию по доходам, не облагаемым подоходным налогом, не подлежат вычету для целей определения обязательства по подоходному налогу (Закон КР №13 от 18 января 2014 г.).

Tax Identification Number

Indication of the Tax Identification Number of taxpayer on any payment documents shall be obligatory (Law of the KR #13 dated January 18, 2004).

New deadlines and frequencies for tax reporting and payments of tax liabilities

The deadline for the Personal Income Tax is put off till 21st of the month following the reporting one.

The report on the tax withheld at the source of payment shall be submitted on a monthly basis till 21st of the month following the month when the payment of taxable income has occurred.

Withholding tax on interest shall be paid no later than 21st of the following month.

Information reports on Property Tax for immovable and movable property shall be submitted before 1st of March by the legal entities and, before 1st of April by individuals (Law of the KR #13 dated January 18, 2014).

Definition of Free Economic Zone Subject

Law of the Kyrgyz Republic #7 dated January 11, 2014 provides a new definition of the FEZ subject. Legal entity duly registered or re-registered by the authorized state body and registered by the General Directorate of FEZ shall be viewed as FEZ subject for tax purposes.

New Excise Rates

The Government of the KR has recently increased the excise rates for certain alcohol beverages produced on and imported into the territory of the Kyrgyz Republic (HS Code 220860, 220830, 220870, 220890, 2208906901 and 2208906909) from 40 to 60 Kyrgyz Soms per litre. (Decree #49 dated January 23, 2014).

Free Trade Agreement

On December 9, 2013 the Parliament of the Kyrgyz Republic ratified a Free Trade Agreement (FTA) signed between the CIS countries on October 18, 2011, in St. Petersburg (Law of the KR #212 dated December 9, 2013).

The FTA eliminates export and import duties on export and/or import of goods from/to the participated countries except certain exemptions; abolishes quantitative restrictions in mutual trade.

www.bakertilly.kg

An independent member of Baker Tilly International

Идентификационный налоговый номер

Налогоплательщик обязан указывать свой идентификационный налоговый номер в любых платежных документах (Закон КР №13 от 18 января 2014 г.).

Новые сроки сдачи налоговых отчетов и уплаты налогов

Срок сдачи отчета по подоходному налогу перенесен на 21-е число месяца, следующего за отчетным.

Отчет по налогу, удержанному у источника выплаты должен теперь предоставляться на ежемесячной основе к 21-му числу месяца следующего за месяцем, когда выплата дохода имела место.

Налог на проценты должен быть уплачен не позднее 21-го числа месяца, следующего за месяцем выплаты процентов.

Информационные расчеты по налогу на движимое и недвижимое имущество должны быть предоставлены юридическими лицами не позднее 1-го марта, а физическими – не позднее 1-го апреля отчетного года (Закон КР №13 от 18 января 2014 г.).

Определение субъекта свободной экономической зоны (СЭЗ)

Закон КР №7 от 11 января 2014 года вводит новое определение субъекта СЭЗ. Юридическое лицо, зарегистрированное (перерегистрированное) уполномоченным государственным органом и прошедшее учетную регистрацию в генеральной дирекции СЭЗ является субъектом СЭЗ для налоговых целей.

Новые ставки акцизного налога

Правительство Кыргызской Республики утвердило повышенные ставки для отдельных видов алкогольных напитков (Коды ТН ВЭД 220860, 220830, 220870, 220890, 2208906901 и 2208906909) с 40 до 60 сомов за литр. (Постановление №49 от 23 января 2014 года).

Соглашение о свободной торговле

9 декабря 2013 года Жогорку Кенеш Кыргызской Республики ратифицировал Соглашение о свободной торговле, подписанное странами СНГ 18 октября 2011 года в г. Санкт-Петербург (Закон КР №212 от 9 декабря 2013 года).

Данное соглашение предусматривает отмену экспортных и импортных пошлин на товары, вывозимые из или ввозимые в страны-участницы, за исключением отдельных позиций, а также отменяет количественные ограничения во взаимной торговле.

Accounting Rules for SME

Since January 1, 2014 small entities and individual entrepreneurs with the annual turnover less than VAT registration limit shall keep their records and prepare financial statements in accordance with the Accounting and Reporting Rules for Small Enterprises elaborated by the Government of the Kyrgyz Republic.

The financial statements of the SME include simplified Balance Sheet/Statement on Financial Position, Profit and Loss Statement and notes to the financial statements. The financial statements shall be prepared within 60 days after the end of the financial year (Decree #609 dated November 11, 2013).

Новые правила ведения бухгалтерского учета для субъектов малого бизнеса

С 1-го января 2014 года малые предприятия и индивидуальные предприниматели, чей годовой доход не превышает регистрационного порога по НДС, должны вести бухгалтерский учет и составлять финансовую отчетность в соответствии с новыми Правилами ведения бухгалтерского учета и отчетности субъектов малого предпринимательства, разработанными Правительством Кыргызской Республики.

Финансовая отчетность включает упрощенные формы баланса (отчета о финансовом положении), отчета о прибылях и убытках и примечаний к отчетам. Финансовая отчетность должна быть составлена в течение 60-ти дней после окончания финансового года (Постановление №609 от 11 ноября 2013 года).

How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail contact@bakertilly.kg or by phone +996 312 696232.

Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте contact@bakertilly.kg или по телефону +996 312 696232.